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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért vonta vissza a kormány a józsefvárosi 
gyermeküdülő fejlesztésére adott állami támogatást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2065/2017. (XII.27) számú, egyes sportinfrastruktúra-fejlesztési, turisztikai és egyéb kiemelt 
beruházások forrásszükségletének biztosításáról szóló kormányhatározattal a kormány úgy döntött, 
hogy a káptalanfüredi gyermek- és utánpótlás tábor fejlesztésére 2,2 milliárd Ft-ot biztosít Budapest
Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzata, mint kedvezményezett számára. Korábban az 
MKB-MVM Veszprém Kézilabda Zrt. és a VIII. kerületi önkormányzat együttműködésében tao-
pénzek felhasználásával kézilabdacsarnok épült volna a gyermektábor területén. A tervezett 
beruházás I. üteme megvalósult, ennek során egy kisebb erdőt is kiirtottak, de a kezdeményezés 
kudarcba fulladt. A kormányhatározat alapján módosult a beruházás célja is, nem épül 
kézilabdacsarnok, ezért új terveket is kellett készíteni.

A kormányhatározat alapján született támogatói okirat 2018. december 31-ében állapította meg a 
beruházás befejezésének véghatáridejét. A támogatói okirat kiadását követően a Kocsis Máté 
polgármester által irányított önkormányzat 2018 februárjában benyújtott részletes költségtervét a 
terv alkalmatlansága miatt a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium nem fogadta el. 2018 júniusában a 
feladat az időközben megszűnt NFM-től átkerült az Emberi Erőforrások Minisztériumához. Az 
önkormányzat többszöri határidő-módosítást kezdeményezett, aminek eredményeként a költségterv 
benyújtásának határidejét az eredeti befejezési időpontra, 2018. december 31-re módosították. Az 
immár Sára Botond által vezetett önkormányzatnak ezt a határidőt sem sikerült teljesítenie, így 
kérvényezték a költségterv benyújtási határidejének 2019. március 31-ig, a beruházás befejezésének
pedig 2020. december 31-ig történő meghosszabbítását. Megállapodtak a Veszprém Kézilabda Zrt.-
vel az eddigi munkák elszámolásáról, így a kormányhatározatban szereplő 2,2 milliárd Ft-ból 



mintegy 400 milliót a korábbi üzlettárs kifizetésére költött az önkormányzat.

A fenti határidőkhöz képest a II. ütem építési engedélye csak 2019 novemberében emelkedett 
jogerőre, és még az előző vezetés által megrendelt kiviteli terveket is csak 2020 februárjában 
szállították le. Ezeket az előző önkormányzati vezetés által készíttetett terveket az állami 
Beruházási Ügynökség (Beruházási, Műszaki Fejlesztési, Sportüzemeltetési és Közbeszerzési Zrt., 
röviden BMSK) tervellenőri észrevételeiben koncepcionális problémák és műszaki hiányosságai 
miatt nem találta alkalmasnak a közbeszerzési eljárás megindítására. Jelezte továbbá, hogy a 
tervezői költségbecslés meghaladja a rendelkezésre álló fedezetet, hiszen a pénz egy részét már 
elköltötték másra.

Ennek alapján az önkormányzat tárgyalásokat folytatott az EMMI illetékeseivel, megállapodtak egy
új szakmai programban, amely lehetővé teszi a rendelkezésre álló fedezeten belül maradást, amit a 
BMSK is tudomásul vett. Az önkormányzat 2020. július 20-án kérte a beruházás megvalósítási 
határidejének 2022. május 31-re történő módosítását. A Támogatási Szerződés módosítását dr. 
Szabó Tünde sportért felelős államtitkár 2020. augusztus 5-én kelt levelében jóváhagyta. Ennek a 
jóváhagyásnak a birtokában elkészült és 2020 októberében benyújtásra került a módosított, 
költségtakarékosabb, a megújuló energia használatát, környezettudatosabb gépészeti megoldásokat 
előtérbe helyező szakmai program, amely teljes mértékben élvezte a BMSK és az EMMI szakmai 
illetékeseinek támogatását.

Erre hónapokig nem érkezett válasz, majd dr. Szabó Tünde államtitkár december 15-én arról 
értesítette az önkormányzatot, hogy visszavonja augusztus 5-i döntését, mégsem járul hozzá a 
határidő módosításához, mivel a módosított feladat- és ütemtervet a műszaki tartalom tervezett 
csökkentésének mértéke miatt nem tartja elfogadhatónak. A támogatásból fennmaradt összeget 
vissza kell fizetnie az önkormányzatnak.

Kérdéseim:

1. Mi az a műszaki tartalom, ami a kormány szerint túlzottan lecsökkent, és ami az egész beruházást
okafogyottá tette? A Kocsis Máté, majd Sára Botond vezette önkormányzat által készített terveket 
az illetékes minisztériumok és a BMSK illetékesei - mint szakmailag és pénzügyileg egyaránt 
megvalósíthatatlanokat - sorozatosan elutasították. Ezzel az állásponttal az EMMI is egyetértett. 
Önök most a saját maguk által is megvalósíthatatlannak ítélt tervekhez való visszatérésre akarják 
rákényszeríteni az önkormányzatot? Ismét kézilabdacsarnokot akarnak építtetni gyermektábor 
helyett?

2. Mi történt 2020 augusztusa és decembere között, ami miatt Szabó Tünde államtitkár 
megváltoztatta a döntését? Miért nem kapott arról az önkormányzat tájékoztatást, hogy a BMSK és 
az EMMI illetékesei által kért módosításoknak mégsem kell eleget tenni? Milyen, az egyes állami 
szervek és döntéshozók közötti vita áll a kiszámíthatatlanul változó szempontok hátterében? 

3. Latorcai Csaba államtitkár szavai („nincs akadálya a támogatási szerződés újbóli megkötésének, 
ha az önkormányzat azt írásban kéri”) úgy értelmezhetőek, hogy a kormány – miután elutasította az 
egész beruházást -, most mégis rábólintana arra 2022. május 31-i határidővel? Miért használták fel 
saját politikai játszmáikra a gyermekek üdültetésének az ügyét?
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Várom válaszát!

Budapest, 2021. január 13.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő
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